



**Exposition**  
**COLLECTIVE**  
***Exhibition***

**I Can't Breathe**  
***I Can't Breathe***

5 juin 2020, Washington, Etats-Unis  
June 5, 2020, Washington DC, USA.  
© Marvin Joseph / The Washington Post

# I Can't Breathe

# I Can't Breathe

Le 25 mai 2020 à Minneapolis, George Floyd, un Afro-Américain, est interpellé par quatre policiers car il est soupçonné d'avoir utilisé un faux billet de 20 dollars. Il est ensuite maintenu brutalement au sol par trois policiers, provoquant sa mort par asphyxie. Pendant 8 minutes et 46 secondes, l'un d'eux, Derek Chauvin, maintient la pression sur le cou de George Floyd tandis que celui-ci supplie plus de vingt fois :

« I can't breathe. »

Une forte mobilisation a suivi cette nouvelle affaire de violences policières contre des Afro-Américains que dénonce depuis longtemps, entre autres, le mouvement Black Lives Matter.

Nous avons demandé à quatre quotidiens américains – *Los Angeles Times*, *The Sacramento Bee*, *The New York Times* et *The Washington Post* – de sélectionner leurs images les plus emblématiques du mouvement.

In Minneapolis, Minnesota, on May 25, 2020, an African American man named George Floyd was arrested by four police officers for allegedly using a counterfeit \$20 bill. He was pinned to the ground by three officers, and died. One of the police officers, Derek Chauvin, kept his knee on George Floyd's neck for 8 minutes and 46 seconds, ignoring his pleas and his cry of "I can't breathe" repeated more than twenty times. Here was another case of police violence targeting African Americans, but this time there was a massive response with protests everywhere, joining up with the movement Black Lives Matter.

We asked four American daily newspapers, the *Los Angeles Times*, *The Sacramento Bee*, *The New York Times* and *The Washington Post*, to present their selection of the coverage of the protests.

## QUOTIDIENS ET PHOTOGRAPHES EXPOSÉS EXHIBITED NEWSPAPERS & PHOTOGRAPHERS

### ***Los Angeles Times***

Jason Armond • Carolyn Cole • Kent Nishimura • Allen J. Schaben • Luis Sinco • Wally Skalij

### ***The New York Times***

Juan Arredondo • Victor J. Blue • Simbarashe Cha • Bryan Denton • Demetrius Freeman • Ruth Fremson • Todd Heisler • Chang W. Lee • Michael A. McCoy • Joshua Rashaad McFadden

### ***The Sacramento Bee***

Renée C. Byer • Daniel Kim • Paul Kitagaki Jr. • Xavier Mascareñas

### ***The Washington Post***

Jabin Botsford • Salwan Georges • Evelyn Hockstein • Marvin Joseph • Tamir Kalifa • Joshua Lott

LIEU VENUE  
COUVENT DES MINIMES